



## إحساس الضياع

❖ إحساس الضياع إحساس مؤلم جداً ومرعب - كان إبني صغيراً وضاع مني. وعشت لحظات مرعبة حتى وجدته - وكبر الإبن وخدم في الجيش وجاء يحكى لى ما حدث له فى أحد دورات التدريب فى منطقة بعيدة إذ تركه زملاؤه وحده فى هذه المنطقة لولا أن الرب جعلهم يتنبهون له قبل فوات الأوان. وأحسست بالرعب مرة أخرى.

❖ هذا هو بالضبط إحساس أبينا السماوى بالألم وإلا ما كان قد قال إن "السماوى كلها تفرح بخاطيء واحد يتوب" أو يعود.

❖ هل أحسست أنت أيضاً بالضياع بسبب ضياع طريق الحياة أو هدفها؟ فياليت هذا الشعور بالرعب من ضياعك ينتقل إليك.

❖ إن الإبن الضال هو أسوأ مثل للضياع لأنه إختار الضياع بمحض إرادته وبتصميم أما الخروف فهو حيوان مسكين. وكذلك الدرهم فقد أضاعه غيره.

❖ هل نضل بسبب المعاشرات الردية (١ كو ١٥ : ٣٣)؟ هل نضل بسبب المال (١ تى ٦ : ١٠)؟ هل نضل بسبب الخمر (اش ٢٨ : ٧)؟ هل نضل بسبب الزنى (هو ٤ : ١٢)؟ أم نضل إذ لا نعرف كلمة الله (مت ٢٢ : ٢٩)؟

❖ سعيد أنت أيها الإبن الضال لأن الله سد أمامك طريق الشر - سعيد لأنك عرفت طريق التوبة ورجعت - سعيد لأنك وجدت أباك لا زال فاتحاً الباب أمامك للرجوع.

❖ والآن لماذا تبقى أيتها النفس الضائعة بدون إحساس بالضياع بسبب خطاياك؟ حتى متى يتقسى القلب؟



## The feeling of loss

- ❖ Feeling lost is a very painful feeling even horrible. My son was a young kid, and I lost him. I went through horrible time until I found him. He grew up and joined the army. He came to tell me that his fellows left him alone once in a deserted place, but the Lord caused them to pick him back. I felt the same feeling of horror another time.
- ❖ This is the same feeling of our Heavenly Father. The feeling of deep pain. That is why He said "There will be more joy in heaven over one sinner who repents".
- ❖ Did you ever feel the same feeling of being lost whether it was because of losing the way of life, the goal of life? Or because of your sins? May this feeling of being lost be in you also.
- ❖ The lost son was the worst example of being lost, because he chose to be lost just because he wanted to have his own way, insisting to do the same. But the lost sheep was just a poor animal. Also the lost coin was lost by someone, it was not its fault.
- ❖ Do you lose your way because of evil company? Do you lose it because of the love of money? Or do you lose it because of wine or strong drink? Do you lose because of lust of flesh? Or may be because you do not know the power of God and His word?
- ❖ Indeed you were blessed, you the prodigal son, because God had blocked the way of evil in front of you; because you found the way of repentance; also because you found your Father still keeping the door opened for you.
- ❖ Now, why, you lost soul, stay without feeling of being lost because of your sins? Until when you keep your hard heart within you?

Church News and Schedule by telephone:514- 274-1589

Church's website [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 [frpishoy@stmarkmontreal.ca](mailto:frpishoy@stmarkmontreal.ca)

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 [frmikhail@stmarkmontreal.ca](mailto:frmikhail@stmarkmontreal.ca)

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 [franthonym@stmarkmontreal.ca](mailto:franthonym@stmarkmontreal.ca)

For church information [mark@stmarkmontreal.ca](mailto:mark@stmarkmontreal.ca)

## Service Schedule

مواعيد الخدمة

+ Holy Liturgy	Mon	10½ - 1	PM	+ القداس الإلهي
+ Holy Liturgy	Tue	10½ - 1	PM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Tue	4½ - 7	PM	+ إعتراقات
+ Holy Liturgy	Wed	4½ - 7	PM	+ القداس الإلهي
+ Holy Liturgy	Thu	10½ - 1	PM	+ القداس الإلهي
+ Prayer meeting	Thu	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Holy Liturgy	Fri	4½ - 7	PM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعتراقات
+ Friday Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Fri	8½ - 9½	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Coptic hymns class (KG - Grade 3)	Sat	1 - 2	PM	+ درس ألحان وقبطي (grade KG - 3)
+ Coptic hymns class (Grade 4 - 6)	Sat	2 - 3	PM	+ درس ألحان وقبطي (grade 4 - 6)
+ sons of light club (age 10 - 16)	Sat	2 - 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 - 16 سنة)
+ Angels club	Sat	3 - 7	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers/ Bible Study/ Praises	Sat	7	PM	+ عشية - درس كتاب - تسبحة
+ Holy Liturgy	Sun	8½ - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday school	Sun	11½ - 12½	AM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	12½ - 1½	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Servants Meeting	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الخدام

## أخبار الكنيسة

1. تستمر قداسات الصوم في مواعيدها العادية كالاتي:  
الإثنين والثلاثاء: من ٣٠،١٠ صباحاً - ١ مساءً  
الأربعاء: من ٣٠،٤ - ٧ مساءً  
الخميس: من ٣٠،١٠ صباحاً - ١ مساءً  
الجمعة: القداس الأول من ٨ - ١٠ صباحاً  
القداس الثاني من ٣٠،٤ - ٧ مساءً
2. تعرض شاشة العرض بالكنيسة القداس الآن باللغة الفرنسية إلى جانب اللغات الأخرى.
3. تشارك الكنيسة قدس أبونا أنجيلوس سعد كاهن كنيسة العذراء والقديس أثناسيوس بمسييسوجا بتورنتو مشاعره لإنتقال شقيقه بالإسكندرية وترجو للراحل نباحاً في أحضان القديسين.

## CHURCH NEWS

1. The Holy Liturgies schedule for the great lent continues as follows:.  
Monday and Tuesday: from 10:30 a.m. – 1:00 p.m.  
Wednesday: from 4:30 – 7:00 p.m.  
Thursday: from 10:30 a.m. – 1:00 p.m.  
Friday: first Holy Liturgy from 8:00 – 10:00 a.m.  
Second Holy Liturgy from 4:30 – 7:00 p.m.
2. The projector of the church is now displaying the Holy Liturgy in French in addition to Coptic, Arabic and English languages.
3. The church shares the feelings of father Angelos Saad, priest of Virgin Mary and Saint Athanasius church, Mississauga Toronto, for the departure of his brother in Alexandria, and asks for the soul of the departed to be reposed in the bosom of the saints.